
pokoj. Na výcvikový 

kurz s námi jeli dva 

instruktoři na lyžích 

a jedna na snowbo-

ardu a k tomu ještě 

paní asistentka, kte-

rá na svahu fotila 

nás, jak nám to ně-

kdy jde a někdy 

nejde.  

Po skvěle stráve-

ném týdnu jsme se 

skoro všichni vrátili 

domů zdraví. Žáci si 

s sebou domů při-

vezli spoustu zají-

mavých a vtipných 

zážitků, na které 

nikdy nezapome-

nou. 

A. Zámečník 

 

Vzhledem k situ-

aci v loňském 

roce se žáci 

osmého ročníku 

vydali na kurz až 

letos a přidali se 

k nim i žáci sed-

mých tříd.  

I tento rok stáli 

někteří z účastníků 

zájezdu na lyžích 

poprvé v životě. Po 

spoustě prvotních 

chyb, pádů, po neú-

myslném zajetí do 

lesa, nebo dokonce 

i do příkopu, na-

vzdory totálnímu 

vyčerpání, mohli být 

na sebe na konci 

kurzu žáci velmi 

pyšní. To však ne-

změnilo nic na tom, 

že si pobyt v Ludví-

kově v Jeseníkách 

náramně užili. Záze-

mí stejně jako již na 

několika předešlých 

výpravách poskytla 

chata u Sovy.  

Volné časy děti trá-

vily hraním spole-

čenských her nebo 

zpíváním různých 

písniček, nebo od-

počinkem, který byl 

moc důležitý.  

Jeden ze zábavných 

programů mimo 

lyžování byl tak 

zvaný pokoj baví 

Kterým zimním sportům se nejvíce věnujeme? 
Zeptali jsme se 

žáků druhého 

stupně ZŠ Velké 

Němčice, jaký je 

jejich nejoblíbe-

nější zimní sport. 

Rozdali jsme cca 

150 lístků. Vrátilo 

se nám jich 137.  
 

Byla tedy velká 

úspěšnost vrácení 

lístků! Vyhrálo ly-

žování. Dalo se to 

čekat, lyžařské kur-

zy, které pořádala 

škola, byly tento rok 

velice úspěšné.  

 

Chtěli bychom 

všem žákům , kteří 

odevzdali  lístek 

poděkovat za spolu-

práci. 

 

S. Malíková, J. Štýbl 

 

Žáci si přivezli spoustu zážitků 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA VELKÉ NĚMČICE  

Školní noviny   
Únor 2023 

Třetí číslo 

 

Svůj lyžařský kurz v 

Němčičkách zažili také 

žáci prvního stupně 



Karneval neboli masopust se 

odehrává mezi Vánocemi a 

Postní dobou. Slavil se již ve 

starověkém Řecku 

Název karneval vznikl z latin-

ských slov „carne vale,“ což zna-

mená sbohem maso. Samotný 

svátek má původ v římských 

saturnáliích, ty oslavovaly boha 

plodnosti Saturna. 

V 18. století v Benátkách při 

období masopustu započaly plesy 

a otevírala se divadla. Lidé tanco-

vali na otevřených dvorech kláš-

terů, nábřežích a ulicích, kde 

mohli potkat i zkušené baviče. 

     Svátek se musel vzpamatová-

vat ze svého omezení roku 1797. 

Některé zdroje uvádějí, že za to 

mohl Vatikán, kterému se nelíbily 

pokleslé mravy účastníků. Jiné 

svalují vinu na Napoleona Bona-

parta, ten se po dobytí Benátek 

bál rebelie, a proto povolil místo 

původně velkých oslav jen krotké 

průvody. 

Obnova karnevalu pomalu začala 

v 19. století, ale pouze soukro-

mými hostinami a oslavami. Ital-

ská vláda se roku 1979 rozhodla 

vrátit městu jeho tradice, ke 

kterým samozřejmě také patří 

karneval. Jejich plán se zdařil, což 

dokazují známé benátské masky, 

typický suvenýr tohoto města. 

K. Jelínková,  A. Rozková, M. Švan-

dová 

      

Trénuji už tři roky.“ Kolikrát 

týdně máš tréninky a jak 

často cvičíš mimo ně? -,,Na 

atletické tréninky chodím dvakrát 

týdně. Mimo ně chodím dvakrát 

týdně do posilovny.“ Kdo vede 

vaše tréninky? - ,,Vede je Mi-

chaela Houdková a Zbyněk Há-

der.“ Kolik jsi vyhrál 

cen? ,,Vyhrál jsem čtyři poháry a 

nespočetně moc medailí.“ Jaké 

disciplíně dáváš přednos? 

„Moje přednější disciplíny jsou 

Vojtěch Homola je nejen známý 

na naší škole, ale i ve světě. Cho-

dí do 9.B, je velmi úspěšný spor-

tovec, a proto by byla škoda 

nesdílet jeho talent ve školních 

novinách. Co děláš za sport? –

,,Věnuji se atletice.“ Co tě k 

tomu přivedlo? – ,,Rád sportu-

ji. Jednou na školních závodech 

mi pan Háder nabídl účast 

v Hustopečské atletice.“ Kde 

trénuješ a jak dlouho už tré-

nuješ?- ,,Trénuji v Hustopečích. 

běhy a skoky, hlavně skok vyso-

ký.“ Za jakou cenu jsi nejvíce 

pyšný? -,, Jsem nejvíc pyšný za 

třetí místa na Mistrovství české 

republiky, Olympiádě dětí a mlá-

deže a Evropských hrách.“ 

Chceš být profesionálním 

sportovcem? -,,Tomuto sportu 

se chci věnovat i nadále, a pokud 

by taková možnost byla, byl bych 

za ni rád.“ Je podle tebe sport 

důležitý a proč? -,,Ano, zlepšu-

je zdraví, náladu, postavu.“  

Vojta si buduje sportovní kariéru 

Nostalgické vzkříšení začalo 
(kde byla vytvořena) a po 

zbytku Evropy. Poté Bigpoint 

vytvořil servery i pro Ameri-

ku. Hra zkrátka rychle prolét-

la svět. Až moc rychle. Skoro 

všichni si jí po asi roce zase 

přestali všímat. V roce 2011 

Bigpoint se snahou svůj vý-

tvor zachránit začal hru upda-

tovat. Spousta nových lokací, 

úkolů, grafika…Ale to nesta-

čilo. V tomto období hru udr-

žovala stále věrná komunita, 

stále doufali, že hru zachrání. 

Bigpoint vše v roce 2020 za-

balil a prodal své jméno jiné 

společnosti. Dále hra byla 

updatována, hráče to odrazo-

valo i lákalo. Nyní se hra ko-

nečně dočkala vzkříšení.  

M. Nevídal, M. Jelínek 

Starý Drakensang se znovu 

staví na nohy. Servery jsou 

zaplavovány hráči. Jen málo-

kdo si pamatuje nostalgické 

momenty z 1. srpna 2008, kdy 

hra byla začínající společností 

Bigpoint vydána. Tehdy ji v 

podstatě nikdo neznal. Po pár 

dnech se ovšem začala obje-

vovat na internetových strán-

kách, nejdříve v Německu 

„Sbohem maso,“ říká nám karneval 
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Vojta a pan Zbyněk Háder 

Masopustní průvod pro-

šel také naší školou. 

Připravili si ho žáci 

devátého ročníku.  

E. Beck  


